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Aan

de heer A.J. Kuhlmann en mevrouw A.C.M. Lammens-Oostdijk
van fractie VVD

p/a raadsgriffie@dordrecht.nl

Datum 4 juli 2023

Ons kenmerk 2023-0093556

Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake gevolg heimelijke kennis Chemours/ 

DuPont

Geachte heer Kuhlmann en mevrouw Lammens,

Bij brief van 16 juni 2023, bij ons ingekomen op 19 juni 2023, heeft u op grond van
artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad namens fractie VVD 
vragen gesteld inzake gevolg heimelijke kennis Chemours/DuPont.
Wij beantwoorden uw vragen als volgt.

Vraag 1. Hoe kijkt het college naar de uitzending van Zembla van 15 juni 2023?
Is het college van oordeel dat het nieuws van Zembla over de 
decennialange kennis van Chemours/DuPont een positief effect kan 
hebben op de procesverloop voor de gemeente in de rechtszaak 
tegen Chemours/DuPont over de schade die de gemeente heeft als 
gevolg van de vervuiling uit de fabriek?

Antwoord Wij hebben met de drie andere gemeenten de bedrijven aansprakelijk 
gesteld voor de schade die zij in het verleden hebben aangericht aan 
onze eigendommen. Bij de processtukken zitten documenten, waaruit 
blijkt dat DuPont en Chemours destijds al wisten van de schadelijke 
effecten van PFOA. De uitzending van Zembla bracht voor ons op dat 
vlak geen nieuwe informatie. Voor de huidige rechtsgang heeft de 
uitzending geen effect; alle stukken zijn al ingediend en de rechter 
mag geen nieuwe stukken of informatie meenemen in de uitspraak. 
Stukken die Zembla in bezit heeft en die wij nog niet in bezit hebben, 
kunnen in een eventueel hoger beroep ingebracht worden.

Vraag 2. Kijkt het college als gevolg van de uitzending en het nieuws daarin 
over het storten van chemisch afval in het verleden door Chemours/ 
DuPont anders naar plekken in Dordrecht waarvan bekend is dat 
Chemours/DuPont in het verleden afval heeft gestort, zoals de 'Stort 
van Troost' in de Biesbosch op de oostelijke punt van ons eiland? 
Staat het college nog steeds achter de conclusie in de gemeentelijke 
publicatie "Op goede gronden" uit april 2010 (pagina 60) dat "het 
volledig leeghalen van de stortplaats [Troost] vanwege de hoge 
kosten niet reëel is''? Ziet het college aanknopingspunten in de 
onthullingen van Zembla voor een grotere wenselijkheid om deze 
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grond te saneren en Chemours/DuPont op te laten draaien voor de 
kosten daarvan?

Antwoord Bij ons is de vuilstort 'Stort van Troost' bekend onder de naam Polder 
Stededijk. Wij zijn daarvan als gemeente bevoegd gezag onder de Wet
bodembescherming en hebben de nazorgcontrole en monitoring 
gemandateerd aan de Omgevingsdienst Zuid-Holland Zuid. In het 
verleden is de raad regelmatig over de stortplaatsen geïnformeerd 
(zie RIS, archief onder andere 05-02-2015/08-05-2014/24-10-2013). 
Wij staan nog achter de stelling, dat de kosten voor het leeghalen van
het terrein te hoog zijn (> € 20 miljoen). Los van de kosten, zou het 
ontmantelen van de stortplaats betekenen, dat de inhoud alsnog 
ergens gestort zou moeten worden, wat een probleem elders 
veroorzaakt en er op de nieuwe locatie opnieuw een beheersysteem 
moet worden aangelegd.

Deze en andere stortplaatsen worden goed beheersd. Er wordt in het 
kader van de reguliere nazorg gemonitord (gecontroleerd) op het 
verspreiden van stoffen. In 2016 zaten de gemeten gehalten PFOA in 
alle tien genomen grondwatermonsters onder de toenmalige 
risicogrenswaarde en eveneens onder de huidige interventiewaarde 
(nieuwe grenswaarde). Er wordt vrijwel elk jaar nog één peilbuis 
gemonitord op PFOA. In 2022 zat het gehalte PFAS onder de huidige 
interventiewaarde. We controleren en beheersen de locatie door een 
leeflaag die de stortplaats afdekt, daaronder is een drain aanwezig en 
een helofytenfilter (riet dat water zuivert) en een 
grondwatermonitoringssysteem. Deze laatste drie onderdelen zijn 
bedoeld als maatregelen om de eventuele verspreiding van percolaat 
(uittredend vocht) uit de stort naar het grondwater te beheersen/ 
controleren. Het uiteindelijke doel is dat er een stabiele eindsituatie 
met een passieve nazorg ontstaat.

Vraag 3. Is het college bereid om de raad hierover op korte termijn te 
informeren, indien nodig op vertrouwelijke basis om de proceskansen 
niet te verkleinen in de lopende juridische procedure?

Antwoord Conform uw verzoek verstrekken wij vóór het zomerreces een 
antwoord op uw vragen.

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

C.H.W.M. Post A.W. Kolff
secretaris burgemeester
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